
Obec Bezděkov nad Metují 

Zastupitelstvo obce 

 

ZÁPIS 

ZE 7. VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE BEZDĚKOV NAD METUJÍ 

V ROCE 2022 

konaného dne 3. 11. 2011 od 19.00 hodin na sále pohostinství č.p. 32 

 

 

Přítomni:  Mgr. Miroslav Maroul, Martin Jirmann, Ing. Eva Gennertová, 

 Lukáš Němec, Ing. Věra Bílková, Martin Moravec, Lukáš Petříček 

 Ing. Tomáš Verner  

 /8 členů zastupitelstva/ - ZO je usnášení schopné 

Omluveni: Pavel Jansa 

Zapisovatelka: Eva Gennertová 

Ověřovatelé zápisu: Ing. Věra Bílková, Lukáš Němec 

Veřejnost: 25 občanů 

 

I. Volba ověřovatelů zápisu 
 

Navržení ověřovatelé: Ing. Věra Bílková, Lukáš Němec 
 

Usnesení č. 01/07/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje navržené ověřovatele zápisu. 

Pro:   6  Proti:   0 Zdržel se:   2 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

II. Kontrola plnění bodů zápisu ze 6. zasedání ZO v roce 2022 konaného dne 13. 10. 2022 

 

Přijatá usnesení jsou splněna nebo rozpracovaná. 

 

 

III. Program zasedání (návrh): 

 

Body k usnesení: 

 

1. Zřízení příspěvkové organizace s názvem „Základní škola a mateřská škola Bezděkov nad 

Metují, příspěvková organizace“ 
 

Usnesení č. 02/07/2022 

Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program zasedání. 

Pro:    8 Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 
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IV. Vlastní jednání 

 

Body k usnesení: 

 

1. Zřízení příspěvkové organizace s názvem „Základní škola a Mateřská škola, Bezděkov 

nad Metují, příspěvková organizace“ 

 

➢ V roce 1990 byla obnovena činnost školského zařízení Obce Bezděkov nad Metují 

zajišťující školní výuku v rozsahu základní školy 1. až 5. ročníku, mateřské školy se 

související školní družinou a školní jídelnou. V roce 2004 bylo na základě nepříznivých 

personálních, a následně ekonomických, okolností rozhodnuto o přesun těchto činností 

pod školské zařízení zřízené Městem Police nad Metují s tím, že budova školy 

v Bezděkově nad Metují bude dále sloužit svému původnímu účelu jako jeho pracoviště. 

Tento stav je udržován v provozu do současnosti. 

➢ Zastupitelstvo obce Bezděkov nad Metují po vyhodnocení počtu nově nastupujících 

žáků do prvních ročníků pracoviště základní školy v Bezděkově nad Metují v posledních 

letech konstatuje, že i přes příznivý demografický vývoj obce nastupuje do prvních 

ročníků na pracoviště Bezděkov nad Metují neúměrně menší počet žáků, než by bylo 

možné a žádoucí. 

➢ Zastupitelstvo obce se opakovaně na pracovních poradách zabývalo problematikou 

malého počtu nastupujících žáků do základní školy na pracoviště v Bezděkově nad 

Metují, jeho možnými důvody a hledáním vhodné nápravy. 

➢ Na základě uvedeného navrhuje ZO provést opatření, vedoucí k větší možnosti obce  

podílet se na fungování pracoviště jako celku, s vědomím zodpovědnosti za jeho 

budoucí vývoj, 

➢ ZO navrhuje zahájení přesunu výkonu činnosti pracoviště základní školy, mateřské 

školy, školní družiny, školní jídelny na adresu č. p. 69, 549 64 Bezděkov nad Metují, od 

příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola, Police nad Metují, okres 

Náchod na nově zřizovanou příspěvkovou organizaci obce Bezděkov nad Metují (právní 

subjektivitu stávajícího školského pracoviště). 

➢ V případě odsouhlasení navrhovaného řešení usnesením ZO budou muset být splněny 

ze strany obce tyto další legislativní kroky: 

 

1) vyhlášení konkurzního řízení na obsazení pracovního místa ředitele nově 

zřízené příspěvkové organizace obce (vyhlašuje starosta obce), 

2) uzavření dohody mezi Obcí Bezděkov nad Metují a Městem Police nad Metují 

o převodu práv a povinností z pracovněprávních vztahů týkající se pracovníků, 

případně i dalších práv a závazků (usnesení Zastupitelstva obce Bezděkov nad 

Metují) 

3) vydání zřizovací listiny nově zřízené příspěvkové organizace, která bude 

vykonávat činnost základní školy, mateřské školy, školní družiny, školní jídelny 

(usnesení Zastupitelstva obce Bezděkov nad Metují) 

4) podání žádosti o zápis ZŠ a MŠ, ŠD a ŠJ do školského rejstříku (podává 

starosta obce) 

 

➢ Před samotným návrhem usnesení k tomuto bodu byl na žádost paní Beranové 

(vychovatelka/družinářka školy) přečten dopis od paní Mgr. Vaisarové, která byla toho 

času v pracovní neschopnosti. Dopis blíže vysvětluje problematiku počtu žáků školy, 

komunikaci s rodiči a vývoj počtu dětí od počátku jejího působení jako učitelka místní 

školy. 

➢ Starosta obce konstatoval, že dopis byl objektivní a v pořádku. Zastupitelé se s ním také 

ztotožňují. 

➢ Bylo přistoupeno k samotnému znění usnesení. 
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Usnesení č. 03/07/2022 

Zastupitelstvo obce z ř i z u j e  s účinností od 1. 9. 2023 příspěvkovou organizaci s názvem: 

„Základní škola a Mateřská škola, Bezděkov nad Metují, příspěvková organizace“, která bude 

vykonávat činnost základní školy, mateřské školy, školní družiny a školní jídelny. 

Pro:    8 Proti:   0 Zdržel se:   0 

Usnesení bylo přijato. 

______________________________________________________________________________ 

 

Body informativní a na vědomí: 

 

1. Splašková kanalizace a ČOV – zkušební provoz, přípojky nemovitostí, stočné 

2. Oprava místních komunikací po stavbě splaškové kanalizace a příprava akce „Obnova 

místních komunikací“ 

3. Opatření pro zajištění úspor energií v zařízeních ve vlastnictví obce 

4. Přehled vybraných činností v obci v průběhu roku 2022 

 

K bodu č. 1 – K dnešnímu dni je připojeno cca 65 % soukromých objektů. Dále je pak připojena 

budova školy, obecního úřadu, hospodářská budova, pohostinství čp. 32 a budova čp. 33. Na žádost 

TJ Sokol obec provedla připojení budovy tělocvičny.  

Zkušební provoz kanalizačního systému a ČOV bude ukončen 8. února 2023. Do tohoto termínu 

je povinnost mít přepojeny všechny objekty na nový kanalizační systém. 

Do konce roku 2022  bude na základě ekeonomického vyhodnocení dosavadnícho provozu 

kanalizace a ČOV připraven návrh na výši a způsob výpočtu za stočné, způsob evidence uživatelů 

této služby, způsob administrace a výběru za stočné. Po dobu zkušebního provozu stočné vybíráno 

není. 

 

K bodu č. 2 – Po stavbě splaškové kanalizace bude část místních komunikaci opraveno firmou 

BSS, a to v rozsahu cca 6000 m2 s nákladem cca 5,5 mil. Kč bez DPH. Zbylé opravy místních 

komunikací v rozsahu cca 7000 m2, budou dodány vybranou firmou (výběrové řízení je přípravné 

fázi), a předpokládáme náklady cca 14 mil. Kč vč. DPH s tím, že máme zajištěnou dotaci ve výši 

10 mil. Kč. 

Realizace oprav místních komunikací byla zpozděna vlivem odstoupení f. EUROVIA a. s. od 

původní smlouvy. Došlo k úpravě projektové dokumentace, položkového rozpočtu a aktuálně 

probíhá dokončení příprav před vyhlášení veřejné zakázky. 

Souběžně je projednávána žádost o prodloužení termínu ukončení akce pro obě části oprav MK 

s předpokládaným termínem ukončení 31. 7. 2023 (původně bylo 30. 6. 2022). 

Vyhlášení veřejné zakázky na obnovu MK se předpokládá koncem listopadu 2022, vyhodnocení 

předložených nabídek tedy proběhne na počátku roku 2023. 

 

K bodu č. 3 – Postupně probíhá vyhodnocení a provádění opatření v zařízeních ve vlastnictví obce, 

týkající se zajištění úspor energií – výměny světelných zdrojů za LED technologie, sledování, 

regulace teploty a omezení vytápění v méně používaných prostorách, regulace doby svícení 

veřejného osvětlení atp. 

Starosta informoval, že po přepočtu cen energií se roční náklady na elektřinu zvýší o 450 tis. Kč a 

o 150 tis. Kč za plyn. To vše při stávající spotřebě. Proto je zodpovědné přistoupit k úsporným 

krokům. 

 

K bodu č. 4 – Starosta obce si dovolil shrnout několik významných projektů realizovaných za rok 

2022, viz: 

 

a) „Zelený koridor“ – „Dražní kousky“ – s dotací byla provedena výsadba zeleně, dodavatel 

výsadby byl vyzván na výměnu zaschlých dřevin v rámci následné péče,  připravuje se 

zpevnění polní obslužné cesty, probíhá vyúčtovaní dotace v rámci DSO Policko. 
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b) Budova a prostor ZŠ a MŠ - na školní zahradě byl vybudován zahradní domek pro děti i 

pomůcky, provádí se zpevněná plocha v domku a okolí, na základě záruky probíhá kompletní 

výměna zaschlých „vrbičkových“ herních prvků. 

 

c)  „Sběrná místa  pro kontejnery na tříděný odpad kontejnery“ –  4 plánované zpevněné  plochy 

jsou provedeny bez závěrečného krytu, na tyto plochy jsou postupně doplňovány sběrné 

nádoby pořízené s dotací MŽP (647 tis. Kč), připravuje se realizace obrubníků, závěrečných 

krytů i částečné zastřešení těchto ploch. 

 

d) Parkoviště u prodejny a hřiště - je provedeno, připravuje se úprava přilehlého sportoviště 

s návazností doplnění oplocení, úprava vstupního prostoru na hřiště od prodejny a dokončení 

opěrné zídky. 

 

e) MK – JČ – 2. - 3. Etapa – příprava realizace, dokončení nové MK osazením obrubníků a 

asfaltových vrstev byla odložena pro zatím nedořešenou obnovu MK po kanalizaci, PD je 

vypracována, celkové náklady se odhadují na cca 3 mil. Kč vč. DPH, s realizací se počítá 

příští rok, ale vše záleží na finančních možnostech obce. 

 

f) HB 3. Etapa – probíhají dokončovací práce, tj. fasáda západního štítu a montáž ocelové 

kolejové drážky pro zajištění využívání půdních prostor HB (cca 700 m2 podlahové plochy, 

která se aktuálně využívá k dlouhodobému skladování dřeva a dalšího materiálu). 

 

g) Chodníky k Machovu – byla provedena dosadba dřevin (skalníků), probíhá finanční uzavření 

této dotační akce, probíhají majetkoprávní úkony s majiteli pozemků, které jsou zastavěny 

chodníkem (kupní a směnné smlouvy). 

 

h) Rekonstrukce silnice a chodníku „Kalabon“ – proběhla jednání na KHK (vč. hejtmana), 

s KHK již má obec uzavřenu smlouvu o spolufinancování projektových činností a přípravu 

akce na část „chodníky obce“, předpoklad realizace rekonstrukce je za 2 – 3 roky. 

 

i) Kalabon – přívalové srážkové vody se škodami na majetku a ohrožením bezpečnosti provozu 

– postupně jsou prováděny opravy kanalizace pod chodníkem, zpevněny krajnice hrubým 

kamenivem. 

 

j) Restaurování a přesun sakrálního prvku „Křížku“ -  záměr je dokončen včetně doplnění 

pískovcové dlažby,  ohradních sloupků s řetězem a výsadbou dřevin. 

 

k) Hřbitov - výlevky a stojany pro konve na vodu – v současné době probíhají dokončovací 

práce třech výlevek a třech stojanů na vodu, materiál kov a pískovec. 

 

l) Číslování hrobů a kolumbária – probíhá příprava, výběr a objednání štítků. 

 

m) Nákup pracovního automobilu pro zaměstnance údržby obce – stávající dodávka dosloužila 

(neschopná pro TK), zakoupen použitý automobil WV Transporter (dvoumístná dodávka) za 

110 tis.Kč. Výběr vozu podpořil p. Roško, který vozidlo zároveň servisoval.   

 

___________________________________________________________________ 
 

 

Diskuze: 

 

p. Škop – Při cestě z Loužnic není přehledná situace na nové sídliště. Navrhuje umístit zrcadlo. 
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Starosta – Potvrdil, že obec přijímá neustále požadavky na umístění zrcadel pro zvýšení 

přehlednosti v některých křižovatkách. Není hospodářsky možné, aby zrcadla řešila přehlednost 

dopravní situace v křižovatkách, kde jsou takto umístěné a především přerostlé živé ploty. Starosta 

zopakoval, že před několika lety byla dohoda s vlastníkem pozemku (p. Vlčkem), že bude plot 

udržovat do max. výšky 70 cm. Zároveň občany ubezpečil, že bezprostředně po ukončení obnov 

MK dojde k revizi dopravy v celé obci. 

 

p. Dubišar – Nebylo by možné v rámci úspor vypnout část světel na hřbitově, nebo zkrátit dobu 

jejich svícení? 

Starosta – Starosta vysvětlil, že světla na hřbitově jsou propojená s dalším osvětlením, tudíž by 

vypnutím došlo ke zhasnutí více světel. 

p. Verner – domnívá se, že dříve byly 2 okruhy svícení. 

Starosta – Vysvětlil, že na zahradě školy se hledá kabelová přípojka, která nefunguje vlivem 

prosaku vody. Vzhledem k jejímu umístění (poblíž betonového základu plotu školy) je hledání 

složitější. Podaří-li se ji najít, pak je samozřejmé, že na hřbitově bude v rámci úspor snížená 

svítivost, která zároveň eliminuje případné vandalství. 

 

p. Beran – Dotázal se, zda správě pochopil, že nejpravděpodobněji dojde k tarifní platbě/ pevné 

sazbě za stočné, nikoli výpočtu dle spotřeby? 

Starosta – Ano, zastupitelstvo obce se přiklání k tarifnímu řešení – a to po zvážení všech možných 

variant. Uvědomují si, že žádné řešení není spravedlivé, k tomu návrhu se však většina členů ZO 

přiklání. Provozování kanalizačního systému a ČOV je službou, proto musí být zohledněno více 

faktorů při stanovení ceny stočného. Konečný verdikt bude zastupiteli projednán nejspíš přelomem 

roku 2022/2023. 

 

p. Vojtěch – Navrhl, zda by na hřbitov nebylo možné navýšit počet popelnic na bioodpad (hroby 

pokryté listím, zvýšený počet květin v době svátku všech zesnulých). 

Starosta – Ano, souhlasil, obec popelnici zajistí. 

p. Vojtěch – Upozornil, že u hospody přerůstá zeleň, navrhl její úpravu. 

Místostarosta – Zeleň je v plánu odstranit. 

 

p. Beran – Zeptal se, zda obec má nějaké záruky, že děti, které do místní školy nenastoupily, se 

sem vlivem osamostatní školy vrátí? 

Starosta – Ne, nemá a ani o tom reálně neuvažuje. Existence školy je dlouhodobý proces a jedná 

se o živý organismus ovlivněný mnoha faktory. Připomněl, že místní školu nemusí budoucnu 

navštěvovat výhradně děti místní (ačkoli je to priorita zastupitelstva), ale i děti tzv. přespolní. Tato 

skutečnost však není v moci zastupiteslva, ale vedení a vnitřního kolektivu školy. Podotkl, že 

zastupitelstvo je povinno situaci řešit. 

pí Beranová – Vyzvala zastupitele Ing. Vernera, aby sdělil, zda uvažuje o přihlášení/vrácení dcery 

Adélky zpět do Bezděkova, dojde-li k této úpravě oddělením od polické školy.  

Ing. Verner – Ne, neuvažuje, ale třeba tu zůstane druhá dcera Bára.  

Pí Beranová – Požádala o vysvětlení, proč zastupitelstvo podniká tyto kroky? Co je důvodem? 

Starosta – Znovu vysvětlil, že i přes dobré vztahy s ředitel ZŠ Police n. M. Mgr. Karlem Nývltem 

je nelehké některé nastalé situace řešit, protože má vedení obce omezené kompetence. Právní 

subjektivita příspěvkové organizace obce mnohé vyřeší. 

Pí Beranová – Upozornila, že jí to nepřijde fér. 

Starosta – Znovu shrnul, že problémy, které v posledních letech obec řešila, nebyly v její 

kompetenci a mnohokrát nebyla zpětná vazba o přijatých opatřeních. Připoměl, že vztahy 

s vedením ZŠ Police jsou však velmi dobré, ty nejsou důvodem oddělení. Jde o způsob vymáhání 

opatření, do kterých obec nemá právo vstupovat – jsou mimo její kompetence. 

Pí Matysková – Vyjádřila obavy stran financování nově vznikající školy – připomněla, že za dob 

vedení školy paní Seidlmanovou, dnes Jenkovou, byla jiná situace a ona, jako tehdejší ředitelka, 

byla velmi aktivní, proto se jí podařilo zajistit mnohé výhody pro organizaci. Zároveň upozornila, 
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že ačkoli vedení školy v Suchém Dole umí finance malé školy velmi dobře obhájit, tak i přesto řeší 

stížnosti rodičů dětí, kteří reagují přesunem dětí na jiné školy. 

Pí Beranová - Požádala zastupitele Ing. Vernera o vysvětlení, co konkrétně jeho vedlo k tomu, že 

dceru přihlásili rovnou do Police. 

Ing. Verner - Vysvětlil, že jeho samotného, byť sám na místní školu velmi rád vzpomíná, odradilo 

sjednocení tří ročníku v jednu třídu. 

Diskuze se dále stočila k pochybám o dostatečnosti financí pro existenci samostatné a malé školy, 

o pochybách stran rodičů dětí, o stížnostech, které neustále přibývají a mnohdy komplikují práci 

zaměstnancům. 

Pí Matysková – Aktuálně zastupuje Mgr. Vaisarovou, která je v neschopnosti, a musí sdělit, že děti 

jsou velmi samostatné a šikovné.  

Pí Šichanová – Vidí, že dnes je spousta dětí se speciálními potřebami, třeba bude toto cesta. 

Zároveň se zeptala, zda je rozhodnutí obce osamostatnit školu návratný krok? 

Starosta – Vznikem samostatné příspěvkové organizace dojde k odloučení pracoviště od ZŠ a MŠ 

Police nad Metují. Návratný krok to není. Dovolil si vzpomenout, že v minulosti byla snaha výuku 

zaměřit na práci s dětmi, které mají speciální potřeby. Toto rozhodnutí se nevyplatilo, proto by se 

k němu ani nepřikláněl (způsobilo to odliv mnoha dětí). On sám, respektivě celé zastupitelstvo, 

vidí jako důležité vybrat vhodného ředitele/ředitelku, která pomůže škole, společně s personálem 

školy, najít směr, kterým se při sestavování SVP zaměří. Po mnoha diskuzích nevidí financování 

školy jako zásadní problém, naopak vidí větší šanci hledat finance v rámci vyhlašovaných výzev 

z různých zdrojů. 

 

 Veřejné zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 2203 hodin. 

 

 

 

 

 

 

 ……………………………… ……………………………… 

 Ing. Věra Bílková Lukáš Němec 

 1. ověřovatel 2. ověřovatel 

 

 

 

 

 ……………………………… ……………………………… 

 Ing. Eva Gennertová Mgr. Miroslav Maroul 

 zapisovatelka starosta obce 


